
   
 

Side 1 

 

15. marts 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er årsagen til, at Naalakkersuisut har trukket følgende forslag fra dagsordenen på FM 2022: 

“Inatsisartutlov om patienters klage- og erstatningsadgang inden for sundhedsvæsenet” ? 

 

2. Hvad er årsagen til, at Naalakkersuisut ikke argumenterer for årsagen til tilbagetrækningen af 

dette forslag? 

 

3. Forventer Naalakkersuisut at fremsætte et lignende forslag og i så fald hvornår? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

På EM 2021 var der ved 1. behandlingen af ”Inatsisartutlov om patienters klage- og erstatningsadgang 

inden for sundhedsvæsenet” bred enighed om, at det var et godt forslag. Lovforslaget skulle 2. behandles 

og herefter vedtages på den kommende FM 2022. 

 

Nu er det gode forslag så trukket tilbage af Naalakkersuisut. 

 

Det ville have været klædeligt, at Naalakkersuisoq for Sundhed havde været åben omkring, hvorfor man har 

valgt at trække lovforslaget, men igen har Naalakkersuisut valgt at være utrolig lukkede vedrørende sine 

beslutninger. Det sker desværre alt for ofte, og det betyder, at befolkningen bliver efterladt i uvished. Det 

er komplet uacceptabelt. 

 

Jeg vil på det kraftigste anmode Naalakkersuisut om helt frivilligt at udvise mere åbenhed, så jeg ikke 

fremadrettet er nødt til at stille spørgsmål som disse. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


